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Obrtnija. 

Trgovska in obrtna zbornica za Kranjsko. 
Minoli petek je imela trgovska in obrtna zbornica 

svojo zadnjo sejo pred razpustoni. Še tekom tega meseca 
se namreč razpuste vse trgovske in obrtne zbornice v 
naši državni polovici. Nove volitve na podlagi revidiranega 
volilnega reda se bodo vršile v prvi tretjini prihodnjega 
leta, na Kranjskem najbrž že sredi meseca februvarja, na 
kar trgovce in obrtnike posebno opozarjamo. 

Predsedoval je zbornični seji v petek zbornični pred
sednik K u š a r , ki je med drugim prečital dopis južne 
železnice glede odprave mešanega vlaka na progi Ljub-
Ijana-Maribor. Vsled predloga zborničnega svetnika H r e n a , 
vložila je bila namreč trgovska in obrtniška zbornica 
prošnjo, naj bi se mešani vlak vsaj na omenjeni progi 
pridržal, ker bi bil pri dohodu vlakov v Ljubljano sicer 
prevelik presledek. Vodstvo južne železnice je sedaj na
znanilo, da je sicer v načelu sklenilo, da v bližnji bodoč
nosti opusti omenjeni mešani vlak, da pa bode namesto 
njega uvedlo osobni vlak, ki bode ob istem času prihajal 
v Ljubljano. Po informacijah, katere je gosp. Hren osobno 
dobil pri ravnateljstvu južne železnice, pa se bode ta pre-
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Zbornični tajnik dr. M u r n i k je potem poročal o 
reviziji zborničnega volilnega reda. V svoji seji dne 19. sep
tembra je zbornica sklenila spremembo nekaterih določil 
volilnega reda ter jih c. kr. trgovinskemu ministrstvu 
predložila v odobrenje. Ministrstvo je glede pasivne volilne 
pravico v § 5. volilnega reda sprejelo določilo, da morajo 
osebe, ki imajo v eni sekciji aktivno volilno pravico, vo
ljene biti v vsaki kategoriji te sekcije. Glede razielitve 
trgovske sekcije v kategorije smatra trgovsko ministrstvo, 
da jtj želja veletrgovstva po samostojnem zastopstvu opra-

\ vičena in se naj torej za to kategorijo, v kateri volijo 
trgovci, ki plačajo vsaj 350 kron davka, določita dva za
stopnika. Za rudniško kategorijo obrtne sekcije pa se je 
cenzus znižal od 30 kron na 5 kron. Zbornica je tem 
spremembam pritrdila in bode v tem smislu premenjeni 
volilni red vnovič predložila ministrstvu v odobrenje. 

Ustanova za eksportno akademijo podelila se je 
slušatelju Ludoviku Boštjančiču (referent Filip S u p a n č i č), 
ustanove za onemogle obrtnike (referent F. P a u e r ) pa 
naslednjim prosilcem: Ivan Hudeček, Ivan Puh, Miha 
Tomč, Fran Thomas, Miha Šneler, Matija Meglic, Ivan 
Černe, Ivan Riedl, Miha Pajsar, Ferdo Furlan, Anton 
Slovak, Fran Kamin, Ivan Dekleva, Fran Eavnikar, Urban 
Grom, Ivan Rozman, Ivan Jazbec in Fran Kos. Cesarice 
Elizabete ustanove za onemogle uboge vdove krajskih 
obrtnikov pa so se podelile naslednjim prosilkam: Marija 
Gvetrečnik, Neža Kodeija, Marija jKobetič, Neža Slovša 
in Helena Zeiler. Za cenzorje pri ljubljanski filijalki 
avstro-ogrske banke je zbornica nasvetovala naslednje gg.: 
Ivan Janesch, Fran Kollmann, Josip Luckmann, Vašo 
Petričič in Ferdo Souvan. 

Konceptni pristav dr. W i n d i s c h e r je poročal 
i obširno o tolmačenju § 6. zakona z dne 26. decembra 1893. 

drž. zak. štev. 193 ter se je na temelju gramatične in 
historične interpretacije izrekel za to, da se v čas v za
konu zahtevamo štiriletne porabe ne ušteva tudi učna 
doba. Temu nasvetu je pritrdila tudi zbornica ter soglasno 
sklenila, da se v tem smislu pošlje prošnja c. kr. de
želni vladi. 

Trgovskemu društvu „Merkur" v Ljubljani dovolila 
je zbornica po predlogu poročevalca L e n a r č i č a za 
leto 1902 400 kron podpore. Pri tej priliki izrazil je 
zbornični svetnik B a u m g a r t n e r željo, naj bi »Gospo-
darski Vestnik", kateri izdaja društvo „Merkur", izhajal 
v slovenskem in nemškem jeziku. 

O zborničnem proračunu za 1. 1902 je poročal zbor
nični svetnik L e n a r č i č . Redna potrebščina znaša 
43.541 kron, predpisana zaloga 25 o/̂ , blagajniška zaloga 
pa 10.875 kron, skupna potrebščina torej 54.416 kron. 
Blagajnični preostanek za tekoče leto je proračunjen na 
10 489 kron, za pokritje ostale potrebščine pa naj se po
bira 350/0 zbornična dokiada. Zbornični svetnik B a u m 
g a r t n e r nasvetuje, naj se črta 25 0/0 blagajniška zaloga, 
zbornični svetnik L u c k m a n n pa predlaga, naj se črta 
proračunjeni prispevek 5000 kron za ustanovitev trgovske 
akademije v Ljubljani, češ, da bo še mnogo vode steklo 



v morje, predno se akademija otvori. Referent L e n a r č i č 
izjavi se proti obema predlogoma, ker so zbornici glede 
25 Vo zaloge za sedaj vezane roke, glede akademije pa je 
bil prispevek odobren v slavnostni seji povodom zbor
nične petdesetletnice in torej nikakor ne gre, da bi se 
ta postavka sedaj črtala. Sicer pa je [nada opravičena, 
da se bode akademija v najbližji bodočnosti ustanovila. 
Pri glasovanju bila sta predloga gg. Batimgartnerja in 
Luckmanna odklonjena, proračun pa brez spremembe 
odobren. 

Zbornični svetnik L u c k m a n n je poročal o vlogi 
dunajske zbornice glede dela v kaznilnicah. Dunajska 
zbornica obrnila se je na c. kr. vladd s prošnjo, naj se 
najemniški obrat v kaznilnici sukcesivno opusti ter uvede 
obrat v režiji, vender pa bi se naj izdelki porabili iz
ključno v državnih in drugih javnih zavodih. Kaznjenci 
naj se porabijo za vnanje delo (vodna in cestna dela, 
kamenolomi itd.) in naj se izključi vsako direktno kon-
kurenciranje privatnega dela, cene pa naj si prilagodijo 
tržnim cenam. Pri vsakem višjem državnem pravdništvu 
naj se ustanovi obrtni svet. Ko je še zbornični svetnik 
P a u e r naglašal, da so v tem oziru razmere pri nas še 
neugodnejše kakor na Dunaju, sprejela je zbornica refe
rentov predlog, da se pridruži vlogi dunajske zbornice. 

Zbornični svetnik B a u m g a r t n e r je končno po
ročal o vladni predlogi o pokojninskem zavarovanju za
sebnih uradnikov ter nasvetoval, da smatra zbornica to 
predlogo za nesprejemljivo, ker vlada ne da nikakega 
prispevka in bi bili delodajalci preveč obremenjeni. Zbor
nica je referentovemu nasvetu soglasno pritrdija. 

Pred zaključkom seje naznanil je predsednik K u š a r , 
da se je deputacija zbornice (gg. predsednik E u š a r in 
svetnika L e n a r č i č in U r b a n e ) poklonila gosp. dežel
nemu predsedniku ter mu izročila prošnjo za podporo 
projektovani trgovski akademiji v Ljubljani. Deželni pred
sednik baron H e i n je deputacijo prijazno sprejel ter 
obljubil dobrohotno upoštevanje prošnje. 

Končno je gospod predsednik opozoril, da je ta seja 
bila najbrže zadnja pred novimi volitvami ter je, zahva-
livši se zborničnim svetnikom za uspešno sodelovanje, ob 
petih popoludne zaključil sejo. 
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